

လါအီကူး ၉ သီ, ၂၀၁၈ လံာ်ဘိးဘၣ်ရလီၤ

လံာ်ဘိးဘၣ်ရလီၤယိၣ်လိာ်တၢ်မုာ်တၢ်ခၢ်ကရၢ်ကမံးတံာ်ဒီးကညီဖိခိၣ်ယၢၤဒီးပှၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်မၤပှၢ်ဘျးစဲကရၢ

ကညီပှၤလီၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်တဖၣ်မၤလၢကပီၤဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဖျၢၣ်ပှၤထူလံာ်ဖိတၢ်ခွဲဒီးအဝဲသ့ၣ်ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်မၤတၢ်ဘျီၣ်အကျိၤ အကျဲဒီးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလိာ်တဖၣ်ကဲထီၣ်တၢ်တိၤစၢၤမၤစၢၤလၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဖျၢၣ်တၢ်ရဲၣ်သဲကတီၤက့ၤခိၣ်ယၢၤန့ၣ်တၢ်ပ ညိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုာ်တၢ်ခၢ်လၢကီၢ်ပယီၤပူၤန့ၣ်လီၤ.

လါအီကူး ၉ သီ, မ့ၢ်ဝဲဘီၣ်မ့ၢ်စၢ်ဖျိၣ်ကရၢ အလံာ်ဘိးဘၣ်ရလီၤဘၣ်ယး ပှၤထူလံာ်ဖိတၢ်ခွဲဒီးတၢ်ယာ်အနံၣ်ဆဲးဆၢပှၤထီၣ် (၁၁) နံၣ်န့ၣ် လီၤ.တၢ်ဒုးတၢ်ယးယိၣ်ကညီဖိလၢအကဲထီၣ်ပှၤလီၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်အတတဖၣ်ဒီးဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ဟဲဟံၣ်ဖျိၣ်မၤသကိးတၢ် ဖဲအံၣ်တၢ်ထၣ်.မ့ၢ်တြီၤကီၢ်ရၣ်လၢကမၤလၢကပီၤဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဖျၢၣ်ပှၤထူလံာ်ဖိတဖၣ်မ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပှၤတစၢ်ဘၣ်တစၢ်.ကညီပှၤထူလံာ်ဖိပှၤတတဖၣ်အိၣ်မ့ၢ်ဒီးဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်.ထံ, သ့ၣ်ပှၤဝးတရံးအီၤန့ၣ်လီၤ.အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်တၢ်ဘၣ် ခိၣ်ဘၣ်တၢ်တစၢ်ဘၣ်တစၢ်ခိၣ်ဖျိၣ်လၢစုကဝဲ.တၢ်သသဘၣ်ဘၣ်အယိ, တၢ်သုးဆူၣ်အလီၢ်အကျဲခိၣ်ဖျိၣ်လၢထံတမၢ်တၢ်တိာ်ကျဲဒိၣ်ဒိၣ် မ့ၢ်မ့ၢ်တဖၣ်အယိ, တၢ်မၤဟးဂီၤအဝဲသ့ၣ်မိာ်ပာ်ဖဲဖုလၢပှၤအသ့ၣ်ပှၤတဖၣ်တၢ်လၢထုးထီၣ်မၤကၤအီၤလၢတဖိးသဲစးဘၣ်တဖၣ်န့ၣ် လီၤ.မ့ၢ်တနံၣ်အံၤ, ကညီပှၤထူလံာ်ဖိတတဖၣ်ယုထီၣ်လၢကီၢ်ပယီၤပုၤဒိၣ်ကဟံကဲဝဲဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘ့ၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤဘၣ်ယးပှၤထူလံာ်ဖိ တၢ်ခွဲဒီးတၢ်ယာ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်အိၣ်မ့ၢ်.အသုးသ့ၣ်လၢကပီၤဒီးအဝဲသ့ၣ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘ့ၣ်တၢ်ဟံပနီၣ်အတက့ၢ် ပတီၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

လၢမ့ၢ်တနံၣ်အံၤကညီပှၤထူလံာ်ဖိဒီးပှၤလီၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်တဖၣ်ဟဲဟံၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်သကိးသးလၢကမၤလၢကပီၤအဝဲသ့ၣ်တၢ်အိၣ်မ့ၢ်လၢလီၤထူ သန့.တၢ်ဆဲးတၢ်လၢ, တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်လၢအဟံးယာ်ကၤယာ်ဝဲမိာ်ပာ်ဖဲဖုဟီၣ်ခိၣ်ဒီးတၢ်မ့ၢ်အါကလုာ်ကလုာ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.လါအီကူး ၉ သီတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဘျီအံၤအိၣ်ယုာ်ဒီးတၢ်ထုးထီၣ်ရလီၤလံာ်ဟံၣ်ဖျိၣ်အသီလၢကညီကျိာ် “တၢ်ယုသ့ၣ်ညါဖိသ့ၣ်ခံ, မၤဂ့ၢ်ထီၣ်ထီၣ် တၢ်အိၣ်မ့ၢ်တဖၣ်” ပှၤထူလံာ်ဖိပိာ်မ့ၢ်လၢအပၣ်ယုာ်လၢတၢ်ယုသ့ၣ်ညါကရၢတဖၣ်ဟံးဝဲတၢ်ဆၢကတီၢ် ၄ နံၣ်လၢကယုသ့ၣ် ညါမၤနီၣ်မၤယါဖိသ့ၣ်ခံအကလုာ်ကလုာ်လၢအအိၣ်လၢတၢ်လီၤဘၣ်ယိာ်ပှၤတဖၣ်အဆိကတၢ်တဘျီဖဲကဆိထၣ်ဒီးသီသံၣ်ပှၤဂီၤ ပှၤတတသ့ၣ်ပှၤလၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံာ်ထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ.ပှၤယုသ့ၣ်ညါဖိသ့ၣ်ခံကရၢမၤနီၣ်မၤယါဖိသ့ၣ်ခံမံၤအစၢၤအသွဲၣ်ခဲလၢာ် (၁၂၁)ကလုာ်.တနီၤအိၣ်လၢတၢ်ဘၣ်ယိာ်အပူၤ.တနီၤစုၤလီၤဒီးတနီၤတၢ်တသ့ၣ်ညါလၢအီၤဘၣ်ဒုၣ်လဲာ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ယုသ့ၣ်ညါတ ဘျီအံၤဟံၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢပှၤထူလံာ်ဖိတဖၣ်အကစၢ်ဒုၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်တဖၣ်ကဲထီၣ်တၢ်တိၤစၢၤမၤစၢၤလၢတၢ်ပၤယာ်န့ၣ်ဆၢဒီးတၢ်သး သမုအကလုာ်ကလုာ်တဖၣ်.ဒီးကညီပိာ်မ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲဟံးမ့ၢ်လၢတၢ်ရဲၣ်သဲကတီၤကၤယာ်က့ၤတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပာ်သ့ၣ် တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.လါအီကူး(၉)သီတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအိၣ်ယုာ်ဒီးကရၢတၢ်တၢ်ပိၣ်သကိးတၢ်, တၢ်န့ၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်တၢ်ဆဲးတၢ်လၢဒီးတၢ်ဂဲၤဒီး တဖၣ်, တၢ်ဒုးန့ၣ်တၢ်ဂီၤ, ဒီးတၢ်န့ၣ်ဖျိၣ်ထီၣ်တၢ်ယုသ့ၣ်ညါမၤနီၣ်မၤယါတၢ်ဂီၤမ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီပှၤတတအတၢ်ပၤဆုာ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲအတၢ်ဖဲတၢ်ဖဲတၢ်မၤတဖၣ်အံၤဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီးယိၣ်လိာ်တၢ်မုာ်တၢ်ခၢ်ကရၢ.လၢအဘၣ် တၢ်စးထီၣ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤလၢပှၤထူလံာ်ဖိတတအကစၢ်ဒုၣ်တၢ်ကွၢ်ထွဲရဲၣ်သဲကတီၤက့ၤတၢ်ဘျီခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤညီန့ၣ်တၢ်ဟံပနီၣ်ဒီးကိးအီၤလၢ “ပှၤထူလံာ်ဖိ” ဒီး “ပှၤတတအတၢ်ကဟုကယာ်ဒီးသဒါက့ၤတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲဒီး ဟီၣ်ကဝီ (ICCA) တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ယိာ်လိာ်တၢ်မုာ်တၢ်ခၢ်ကရၢကျိာ်ဘၢတၢ်လီၢ်အလဲၢအထီအိၣ်၅,၄၀၀ကံလိမံးထၢၣ်, လၢအပၣ် ယုာ် ဒီး ကညီပိာ် မ့ၢ်ပာ်ဖဲဖု တၢ်န့ၣ်သါ အဟီၣ်ကဝီတဖၣ်, တၢ်မံၤလၢ, တၢ်ပူၤဖျးအိၣ်သဒါအလီၢ်, သ့ၣ်ပှၤ, တၢ်လီၢ်လၢပှၤလီၢ်ကဝီဖိတဖၣ်ဟံၣ်လုာ်ပှၤဝဲဒီးပှၤတတသ့ၣ်ပှၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ယိၣ်လိာ်တၢ်မုာ်တၢ်ခၢ်ကရၢဟံၣ်ယုာ် တၢ်ဟးထီၣ်ဟီၣ်ကဝီ.ဟီၣ်ခိၣ်ဂီၤ, ဒီးတၢ်ဒီးသဒါပှၤထူလံာ်ဖိအဟီၣ်ခိၣ်ဒီးန့ၣ်ဆၢတၢ်ထုးတၢ်ထီၣ်အတၢ်ခွဲဒီးတၢ်ယာ်, တၢ်မၤဆူၣ်ထီၣ်

ပျူလီၤအိၣ်ကမ့ၣ်တဖၣ်အကလုာ်ဒီးတၢ်ကမၤဂ့ၤထီၣ်က့ၤလီၤအိၣ်တမ့ၣ်ပုၤတတၢ်ဖဲတၢ်မၤတၢ်မုၢ်တၢ်ခၢၣ်လၢအတၢ်ကတၢၢ်ဒီးဘၣ်အဆၢကတၢၢ်ဒီးသးထီၣ်တၢ်ဆဲးတၢ်လၢဒီးခိၣ်ယၢန့ၣ်ဆၢၣ်အတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယိၣ်လိာ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခၢၣ်ကရၢၢ်ကျဲးစၢၤလိာ်လၢတၢ်မၤလၢထီၣ်ပျဲထီၣ်က့ၤတၢ်ကဟုၤကယၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအဟံၣ်ယုာ်အတၢ်ကိးမံၤကိးကယၢ်, တၢ်ဟံးယၢ်ယၢ်က့ၤလုာ်လုာ်ထူသန့ဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးတကတၢၢ်ယီၤသ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခၢၣ်ခိၣ်ဖျိတၢ်ကသ့ဟံၣ်ပနီၣ်က့ၤကညီပုၤထူလံၤဖိခွဲးန့ၣ်ယၢ်လၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသးလၢအဝဲသ့ၣ်မိၢ်ပၤဖဲဖုအကီၢ်လၢမုၢ်တြီၤကီၢ်ရၢၢ်လၢအအိၣ်လၢကီၢ်သ့လုာ်ပူၤ, ကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးတကယၢ်န့ၣ်လီၤ. ယိၣ်လိာ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခၢၣ်ကရၢၢ်အံၤမ့ၢ်ထံၣ်ကီၢ်ဘီၣ်မုၢ်ပတီၢ်အတၢ်ဂဲၤလိာ်လၢအကတၢၢ်န့ၣ်ခိၣ်တၢ်လၢထံၣ်ကီၢ်ပဒိၣ်ပပုၤသ့ၣ်တဖၣ်ကဟံၣ်ယုာ်ပုၤထူလံၤဖိဒီးလီၤကဝီၤပုၤတတၢ်အတၢ်ပၤဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤကဟုၤကယၢ်က့ၤအဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (ICCAs) ဒ်အမ့ၢ်သ့ၣ်ပုၤပျဲကွီၤတခါအသိးယုာ်ဒီးတၢ်ဘျုးသဲးတၢ်ဖဲတၢ်မၤအတၢ်ကွီၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်က့ၤအံၤအံၤတခါမုၢ်တၢ်လၢအဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤက့ၤဝဲဒၣ်ပုၤထူလံၤဖိဒီးလီၤကဝီၤပုၤတတၢ်အတၢ်ပၤဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤကဟုၤကယၢ်က့ၤအဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (ICCAs) တၢ်ဒီသဒၢကဟုၤကယၢ်စိကမိၤလၢတၢ်ဒုးမုၢ်ဒုးဂဲၤဒီးတၢ်ဒီသဒၢကတၢၢ်မုၢ်အါကလုာ်ဒီးတၢ်လုာ်အိၣ်သးသမုၤလၢအဖိးမံၤလိာ်သးဒီးခိၣ်ယၢန့ၣ်ဆၢၣ်ဒီးဒီသဒၢဒီးခိၣ်ဆၢကတၢၢ်မၤပျဲမၤဖုးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယိၣ်လိာ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခၢၣ်ကရၢၢ်မၤတၢ်ဒ်သိးကဒိန့ၣ်ဘၣ် “တၢ်ဒုးပၣ်ယုာ်ပၣ်ဂီၢ်ပုၤလၢတၢ်ရဲၣ်သဲကတၢၢ်ကယၢ်” ဒီးတၢ်ဟံးယၢ်ယၢ်တၢ်ဆဲးတၢ်လၢတဖၣ်. ဖဲတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခၢၣ်အဆၢကတၢၢ်ခိၣ်ဖျိတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်က့ၤကညီပုၤထူလံၤဖိတၢ်ပၤလီၤသးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢအကစၢ်ဒ်ဝဲမိၢ်ပၤဖဲဖုတၢ်န့ၣ်သါဟီၣ်ကဝီၤမုၢ်တြီၤအပူၤလၢကီၢ်သ့လုာ်မုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးပုၤန့ၣ်လီၤ.

ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘၣ် မ့ၢ်ခိၣ်ကလံၤသီၣ်ဂီၤတဘၣ်လီၤဘၣ်စးယိၤ, တၢ်တြီပဒိၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ချၢ တၢ်မုၢ်အကလုာ်ကလုာ်လုာ်ဒီးခိၣ်ယၢန့ၣ်ဆၢၣ်တဖၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအလီၤအိၣ်ဝဲလၢတၢ်ကဘၣ်မၤဝဲတဘျီယီၤလၢအဆိကချၢ-ပုၤထူလံၤဖိတဖၣ်ဂဲၤလိာ်ဟူးဂဲၤသကိးဝဲဒ်သိးကမၤစၢၤလီၤမ့ၢ်ခိၣ်ကလံၤသီၣ်ဂီၤတၢ်ဆိတလဲတဘၣ်လီၤဘၣ်စးဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤထူလံၤဖိတဖၣ်ကဟုၤကယၢ်ဒီးဒီသဒၢဟီၣ်ကဝီၤအမ့ၢ်ယိၣ်လိာ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခၢၣ်ကရၢၢ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်သဲကတၢၢ်မၤဂ့ၤကွၢ်ထွဲက့ၤတၢ်လၢဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်လၢပုၤတတၢ်အကစၢ်ဒ်ဝဲဖဲတနီၣ်သရံၣ်ဟီၣ်ကဝီၤတဖၣ်ကဲထီၣ်တၢ်မၤစၢၤလၢကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်ဒ်သိးကတုၤထီၣ်ဆုၢ်အတၢ်ပညိၣ်လၢအဟံၣ်လီၤဝဲလၢထံၣ်ကီၢ်တၢ်မုၢ်အကလုာ်ကလုာ်တၢ်ကူၣ်တရံးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤလၢကဝီၤကညီပုၤထူလံၤဖိတၢ်ဆဲးတၢ်လၢဒီးအဝဲသ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါနၢ်ဟံၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘၣ်ပုၤထူလံၤဖိမုၢ်နံၤတဘျီအံၤ.

- ပအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်က့ၤကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်လၢကသ့တုၢ်လိာ်ဒီးဟံၣ်ပနီၣ်က့ၤတၢ်ကဟုၤကယၢ်တၢ်သးဘူးယီၤအသးအကျိၤအကျဲၤလၢလီၤကဝီၤပုၤတတၢ်တီၣ်ခိၣ်ရိၣ်ခိၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ဒီးလီၤဆိဒ်တၢ်ပအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်က့ၤကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်ဆိကမိၣ်ပၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးက့ၤ “ကစၢ်တုၢ်ဆုၢ်လၢလုၤတုၢ်တၢ်တီၣ်ကျဲ” လၢအအိၣ်လၢတနီၣ်သရံၣ်ကီၢ်ခိၣ်တၢ်သးဘူးယီၤအသးတၢ်မၤအကျိၤကျဲၤအံၤတခါအသိးန့ၣ်လီၤ. ကစၢ်တုၢ်ဆုၢ်လၢလုၤတုၢ်တၢ်တီၣ်ကျဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ဒီသဒၢကဟုၤကယၢ်တၢ်တီၣ်ကျဲတခါလၢအအိၣ် (၁.၄ စက္ကယါမံထၢ်ပဲထၢ်မုတမ့ၢ် ၃.၄၅၉, ၄၇၅ အ့ကၢ်) ဒီးတၢ်တီၣ်ကျဲအံၤတၢ်မုၢ်ဒုးလိၣ်ထီၣ်ဖးထီၣ်အံၤတခါလၢကတြၢလိာ်အသးဒီးဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲဖးလဲၢ်ဖးကွၢ်လၢပုၤထူလံၤဖိဒီးလီၤကဝီၤပုၤတတၢ်လၢအအိၣ်လၢတနီၣ်သရံၣ်ကီၢ်ခိၣ်သ့ၣ်န့ၣ်ပဒိၣ်ပပုၤဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤအံၤလုာ်လၢထူသန့အကျဲသန့အသိးန့ၣ်လီၤ.
- ပယုထီၣ်လၢကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်ကဟံၣ်ကဲဟံၣ်ပနီၣ်က့ၤကညီပုၤထူလံၤဖိတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢအဘၣ်တၢ်ကွဲးလီၤယၢ်အိၣ်လၢဘီမုၢ်စၢၤဖျိကရၢၢ်အလံာ်ဘိးဘၣ်ရၢၢ်လီၤဘၣ်ယၢ်ပုၤထူလံၤဖိတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဒီးမၤတၢ်လၢအအိၣ်ဒီးခံၣ်ယၢ်ခိၣ်အတၢ်ဘၣ်ဘျးခိၣ်ဖျိတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ပုၤကညီပုၤထူလံၤဖိအတၢ်ပတၢ်ပုၤဒီးတၢ်ပဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢအကစၢ်မိၢ်ပၤဖဲဖုတၢ်ဟ့ၣ်သါဟီၣ်ခိၣ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲတဖၣ်ဒီးအတၢ်ဂဲၤလိာ်လၢတၢ်ကတြီပဒိၣ်ကီၢ်ပယီၤခိၣ်ယၢန့ၣ်ဆၢၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်အကလုာ်ကလုာ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

- ပယုထိန်လတ်ကပ်ပနီဒီးမဏပျထူလံဖိပိတ်မုတ်အတ်မသကိတ်လတ်ရဲနဲသဲကတီအတ်ပဆုရဲနဲကျဲမုတ်ဒ်သိးလတ်ဟ့ဒ်အဲသ့ဒ်တဲခွဲတဲယတ်လတ်ဟ့ဒ်ဟံဖျါထီဒ်အတ်သ့ဒ်တဲသ့ဒ်ညါနဲဟံလတ်အလီဆီနဲပျထူတဖ်အဂီနဲနဲလီ.
- ပယုထိန်ထံဂုကီဂုပျထူလတ်လတ်ဆဲးဟ့ဒ်တဲဆီဒ်ထွဲမဏဆူပျလီအိဒ်ကမံဒီးဘဲဒ်ကီဘဲဒ်လတ်အကုကဒါကုဆူအအိဒ်ဖျါလီတသ့ဒ်ဘဲဒ်ခိဖျါလတ်မတ်မုတ်တဲခုဒ်ကျဲတဘဲဒ်လီဘဲဒ်ဆဲးဒ်ဘဲဒ်အယိနဲနဲလီ.

လတ်ဆဲးကျိးအဂီ:

၁. နီဝါခုဒ်ဆုံ -

ကညီပိတ်မုတ်ကရ၊ + 66 861182261 (ကညီ,ပယီ,ကီလတ်)

၂. ပဒိဒ်စီဒ်ဂုကျဲနယာဒ် -

ယိဒ်လိတ်မုတ်တဲခုဒ်ကရဲကမံတံ, မုတ်တြီကီရဲ, +66 878511061 (ကညီ,ပယီ,ကီလတ်)

၃. စီဖိလ်စုဒ်ထွါ -

ကညီဖိခိဒ်ယာဒီးပျဂုဝိတ်မုတ်ဘျဲးစဲကရ၊ +66 817 247 093 (ကညီ,ပယီ,ကီလတ်)